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STRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍK
cena: 10 Kč

Z obsahu: 
Zápis z Rady obce č. 22/11/19; Zápis z Rady obce č. 23/12/19; Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče; 

Je prosinec a i vrabec prosí; Společenská rubrika; Grußwort des Bürgermeisters zu Weihnachten und Neujahr; 
Pozvánka na přednášku- Tajemství řeky Klabavy II.; Střípky z kultury – Pionýrská skupina Trojlístek Strašice 

a Místní knihovna Strašice zvou na Maškarní bál pro děti; Pozvánka na promítání filmu o Strašicích… 

Z lidových pranostik: 
„Když není konec ledna studený, únor to dvakrát nahradí.“

„Mnoho sněhu v lednu, mnoho hřibů v srpnu.“
 (Autor obrazu kronikář obce Petr Prokůpek)
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2. Dodatek č. 2 ke smlouvě o nájmu – Vodafone 
Czech Republic a.s.

RO bere na vědomí Dodatek č. 2 ke smlouvě č. 33806E 
o nájmu části nemovitosti. RO schvaluje záměr pro-
nájmu části pozemku p.č. 1847/282 .

RO schvaluje licenční smlouvu č. VP_2019_149859.

Doklady a informace na vědomí

Projednáno
1. Licenční smlouva - OSA

1. Informace:  Radě obce Strašice byl předložen zápis 
z jednání pracovní skupiny k ochraně obcí před 
povodněmi a suchem na řece Klabavě ze dne 
29. 10. 2019. Předmětem schůzky byla prezentace 
studie vodní nádrže „VN nad Dobřívem I“. Studii na toto 
vodní dílo zpracovala společnost Sweco Hydroprojekt 
a.s. Hráz by měla dosahovat výšky 12 m a délky 780 m, 
hodnota neškodného průtoku činí 45 m3/s. Rovněž bude 
posuzováno, zda není vhodnější víceúčelová nádrž 
s možností řízení výšky hladiny dle manipulačního řádu 
(zadržování vody v krajině). K zaplavení by mělo dojít 
v území mezi Dobřívem a Melmatějem. Obec Dobřív 
s výstavbou tohoto díla nesouhlasí.

2. Informace:  Radě obce byl předložen dopis ohledně 
množství svezeného odpadu – jedlé tuky. V rámci 
posledního svozu bylo odvezeno 32 l tuků.

RO projednala návrh licenční smlouvy o veřejném provo-
zování hudebních děl během připomínky výročí obce. Za 
veřejnou produkci hudebních děl bude uhrazen poplatek 
525 Kč.

RO projednala návrh dodatku ke smlouvě o nájmu z roku 
2000, kdy dodatkem se mění možnost nájemce umožnit na 
předmětu nájmu umístění a provozování zařízení jiného 
provozovatele sítě elektronických komunikací. Zároveň se 
mění doba nájmu, a to do 30. 6. 2028.

3. Dodatek č. 3 ke smlouvě – Rumpold – R 
Rokycany s.r.o.

RO projednala smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění stavby. Jedná se 
o zemní kabelové vedení pro pozemek p.č. 1847/215 v k.ú. 
Strašice. Za věcné břemeno bude uhrazeno 1.000 Kč.

RO projednala návrh dodatku č. 3 ke smlouvě o poskyto-
vání služeb v oblasti nakládání s odpady. V rámci dodatku 
je upravena výše jednotlivých cen za prováděné služby.

4. Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene – ČEZ Distribuce, a.s.

RO schvaluje Dodatek č. 3 ke smlouvě o poskytování 
služeb v oblasti nakládání s odpady se společností 
Rumpold – R Rokycany s.r.o.

RO schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IV-12-
0015373/02. 

5. Žádost o příspěvek do veřejné sbírky na 
pomoc obci Bublava

RO projednala žádost o příspěvek do veřejné sbírky na 
pomoc obci Bublava vyhlášené Karlovarským krajem 
a podporované Svazem měst a obcí ČR. Obec Bublava se 
do potíží dostala díky megalomanskému projektu stavby 
akvaparku, resp. v důsledku porušení rozpočtové kázně při 
čerpání dotací na stavbu akvaparku v letech 1999-2002. 
Současný dluh je ve výši 12,9 mil. Kč, příjem ze státního 
rozpočtu činí 5,5 mil. Kč.
RO zahrne dotaci 50 tis. Kč do rozpočtového opatření.
RO schvaluje poskytnutí příspěvku ve výši 50 tis. Kč 
dle žádosti č. j. 1305/19.

6. Žádost o souhlas s pořádáním sportovní akce 
– Salomena z.s.

RO projednala žádost o souhlas s pořádáním sportovní 
akce „Brdskými hvozdy“, která se uskuteční 14. 3. 2020 
a bude procházet přes obec Strašice. Jedná se o 2. ročník 
dálkového pochodu.
RO schvaluje konání akce dle žádosti č. j. 1366/19 na 
území obce Strašice.

7. Smlouva o provedení koncertního pořadu
RO projednala návrh smlouvy ohledně provedení koncert-
ního pořadu v rámci adventu. Koncert proběhne 20. 12. 2019 
ve Společenském domě od 19 hodin. Na koncertu zazní 
provedení České mše vánoční Jakuba Jana Ryby.
RO schvaluje Smlouvu o provedení koncertního 
pořadu Pražským salonním orchestrem.

RO projednala zprávu z jednání Bytové komise ze dne 
6. 11. 2019. Komise doporučila přidělit byt 3+1 v č. p. 451 
paní B. Procházkové, která žádala o větší byt za současný 
byt 2+1. Příští jednání komise proběhne 4. 12. 2019.

9. Žádost o plynofikaci bytu – P. Hlavicová

RO schvaluje žádost č. j. 1324/19 s tím, že výměna kotle 
proběhne v roce 2020.

RO projednala žádost o plynofikaci bytu č. 5 v č. p. 498. 
Stávající kotel je již staršího data a dosluhuje. 

10. Zpráva z jednání Bytové komise

RO schvaluje přidělení zahrádky dle žádosti č. j. 
1258/19 panu Pavlovi Holzapflovi.

8. Žádost o přidělení zahrádky č. 1
RO projednala žádosti o přidělení zahrádky č. 1 na pozem-
ku p.č. 1282/4 v k.ú. Strašice. O zahrádku projevili zájem 
čtyři zájemci (pan Halzapfl, paní Melicharová, paní 
Petráčková, pan Zamazal). 

Leden 2020 - ROČNÍK XXVII

Zápis z Rady obce č. 22/11/19 (27. 11. 2019)
J. Hahner, M. Straka
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RO projednala zápis z jednání Komise pro rozvoj obce 

RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí 
ze dne 13. 11. 2019. Komise se zabývala třemi žádostmi 
občanů na pokácení dřevin, všechny žádosti byly komisí 
doporučeny. Dále se komise zabývala náhradní výsadbou, 
která se provádí po celé obci. Komise rovněž upozornila na 
zavážení příkopů a likvidaci stromů podél tankovky a na 
zaorání polní cesty za provozovnou Plzeňský skart, a.s. 
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise životního 
prostředí ze dne 13. 11. 2019. 

12. Změna nájmu – V. Ungermanová

RO schvaluje návrh OZV č. 3/2019.

RO projednala návrh aktualizovaného znění obecně zá-
vazné vyhlášky ohledně stanovení systému shromažďo-
vání, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů a nakládání se stavebním odpadem 
na území obce Strašice. Do vyhlášky byly zahrnuty změny 
v legislativě a nově vzniklé povinnosti (zajistit sběr jedlých 
tuků a celoroční sběr biologicky rozložitelných odpadů). 
Návrh vyhlášky bude předložen ke schválení zastupitelstvu 
obce.

RO schvaluje přidělení bytu dle doporučení Bytové 
komise ze dne 6. 11. 2019. 

RO projednala žádosti paní V. Ungermanové ohledně 
změny nájemního vztahu ve zdravotním středisku. Žada-
telka požádala o pronájem nebytových prostor v bývalé 
gynekologické ordinaci.
RO bere na vědomí žádost č. j. 1370/19 a 1371/19. RO 
schvaluje záměr pronájmu nebytových prostor ve 
zdravotním středisku.

11. Zápis z jednání Komise životního prostředí

13. OZV o stanovení systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpadů

14. OZV o místním poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních 
odpadů

RO projednala návrh aktualizovaného znění obecně 
závazné vyhlášky o místním poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpadů. Do vyhlášky byly 
zahrnuty změny v legislativě a nově vzniklé povinnosti 
(změny v čl. 2 a čl. 7). Údaj rozhodný pro osvobození nebo 
úlevu je poplatník povinen ohlásit ve lhůtě do 30 dnů od 
skutečnosti zakládající nárok na osvobození nebo úlevu. 
Návrh vyhlášky bude předložen ke schválení zastupitelstvu 
obce.
RO schvaluje návrh OZV č. 4/2019.

15. Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce 
Strašice

RO bere na vědomí návrh Střednědobého výhledu 
rozpočtu obce Strašice na roky 2021-2022. 

18. Pravidla rozpočtového provizoria obce 
Strašice na rok 2020

RO projednala návrh pravidel rozpočtového provizoria 
obce Strašice na rok 2020. Těmito pravidly se bude řídit 
hospodaření obce Strašice, než bude sestaven a schválen 
Rozpočet obce Strašice na rok 2020. Ten bude předložen 
k projednání ZO v průběhu února 2020. Z pravidel vyplývá, 
že obec hradí jen nejnutnější výdaje, poskytuje příspěvek 
vlastním příspěvkovým organizacím, hradí závazky z již 
uzavřených smluv, atd.

RO projednala návrh Střednědobého výhledu rozpočtu 
obce Strašice na roky 2021-2022. Příjmy jsou v těchto 
letech předpokládány ve výši 62 a 64 mil. Kč. Výdaje jsou 
předpokládány ve výši 58 a 60 mil. Kč. Na splátky úvěrů by 
mělo být vynaloženo 3,9 a 3,5 mil. Kč.

Strašice ze dne 12. 11. 2019. Komise se na svém jednání 
zabývala rozvojem areálu koupaliště (např. obnova hřiště, 
terénní úpravy pro možnost stanování, vybudování 
přístřešku, osazení informační tabule s mapou obce, atd.), 
fasádou školky, stavebními úpravami objektu obecní 
policie (přístavba klubovny chovatelů, změna střešní 
konstrukce, zateplení objektu, výměna oken, atd.), 
dokončením oprav a vybudováním nových sítí v sídlišti za 
radnicí. Komise dále doporučila řešit opravu komunikace 
k Ing. Šnaiberkovi. Na jednání komise byl prezentován 
záměr společnosti CETIN ohledně vybudování optické sítě 
pro elektronickou komunikaci na území celé obce. V první 
etapě by bylo optickou sítí pokryto centrum obce 
(především bytové domy), dále by došlo k posílení připojení 
v odlehlejších částech obce a nakonec by byla optická síť 
zavedena po celé obci. Toto by vedlo především k znač-
nému navýšení rychlosti přenosu dat po internetu. Komise 
doporučila provádět opravy inženýrských sítí a další opravy 
(např. komunikace a veřejné osvětlení) v koordinaci se 
společností CETIN.

16. Zápis z jednání Komise pro partnerské obce
RO projednala návrh zápis z jednání Komise pro 
partnerské obce ze dne 11. 11. 2019. Komise byla 
informována o účasti chovatelů na výstavě v Německu. 
Komise navrhla pro rok 2020 účast strašických občanů na 
tzv. Volkfestu, účast občanů Hohenfelsu na akci Bahna 
2020, akci Vandr Brdy chce komise směřovat více do 
přírody. Komise rovněž přednesla návrh dalších možných 
akcí, kterých by bylo možné se zúčastnit. V příštím roce by 
bylo rovněž vhodné oslavit 10 leté výročí spolupráce.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
partnerské obce ze dne 11. 11. 2019.

17. Střednědobý výhled rozpočtu na roky 
2021-2022

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro rozvoj 
obce Strašice ze dne 12. 11. 2019.

Leden 2020 - ROČNÍK XXVII
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21. Žádost o pronájem nebytového prostoru 
– L. Kuncendorferová

RO schvaluje Rozbor hospodaření společnosti Služby 
obce Strašice s.r.o. k 30. 9. 2019.

19. Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 12-2019

RO projednala žádost o pronájem nebytového prostoru ve 
zdravotním středisku za účelem provozování masérské 
činnosti.

20. Žádost o prodej pozemku – J. Tomáš

RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 12-2019. Rozpočtové opatření zahrnuje změnu ve 
výdajové stránce rozpočtu (300 tis. Kč navýšení příspěvku 
pro MŠ Strašice, 43 tis. Kč na osazení radiových měřáků 
tepla v budově společenských organizací, 35 tis. Kč výmě-
na radiátorů, 250 tis. Kč oprava skladu v areálu hasičárny 
pro potřeby obce, 165 tis. Kč údržba zeleně v obci).

RO projednala Rozbor hospodaření společnosti Služby 
obce Strašice s.r.o. k 30. 9. 2019. Za toto období byl 
vytvořen zisk ve výši 1,071 mil. Kč. Tržby činily 8,827 mil. Kč 
a náklady byly ve výši 7,756 mil. Kč. Náklady na plyn 
a energie byly ve výši 3,706 mil. Kč, náklady na opravy byly 
ve výši 464 tis. Kč. ČOV vykázala zisk ve výši 459 tis. Kč, 
skládky vykázala zisk ve výši 501 tis. Kč, tepelné 
hospodářství pak vykázalo zisk 414 tis. Kč.

RO bere na vědomí Pravidla Rozpočtového provizoria 
obce Strašice na rok 2020.

RO bere na vědomí žádost č. j. 1382/19. 

RO bere na vědomí žádost č. j. 1388/19. RO schvaluje 
záměr pronájmu nebytových prostor ve zdravotním 
středisku.

22. Rozbor hospodaření – Služby obce Strašice

RO projednala žádost o prodej části pozemku p.č. 2104/1 
vedle současné dílny žadatele. Pozemek o výměře cca 

2400 m  bude využit k výstavbě skladových prostor, jako 
součást příslušenství autodílny.

RO schvaluje Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 12-2019.

Zpráva:

11. OZV č. 4/2019 o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů

5. Prodej a nákup majetku obce
a) Žádost o prodej části pozemku p.č. 2104/1 

– J. Tomáš

15. Kontrola usnesení

3. Schválení orgánů jednání

b) Odkoupení pozemků p.č. 1993/5, 1993/22, 
1993/27, 1993/29 v k.ú. Strašice

c) Projednání záměru směny části pozemku 
p.č. 1607/13 v k.ú. Strašice

23. Program jednání ZO

7. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 9-2019, 
10-2019, 11-2019, 12-2019

RO projednala návrh programu jednání ZO Strašice dne 
12. 12. 2019. RO doporučila, aby se jednání ZO Strašice 
řídilo následujícím programem:

8. Pravidla Rozpočtového provizoria obce Strašice na 
rok 2020

2. Schválení programu jednání

6. Rozbor hospodaření obce Strašice k 30. 9. 2019

9. Střednědobý výhled rozpočtu obce Strašice na roky 
2021-2022

4. Náměty a podněty občanů

10. OZV č. 3/2019 o stanovení systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpadů a nakládání 
se stavebním odpadem na území obce Strašice

1. Zahájení

d) Odkoupení pozemku p.č. 2022/2 – P. Müller

12. Schválení dohody o provedení práce s členy ZO 
Strašice

13. Zpráva o činnosti KV ZO Strašice, Plán činnosti 
KV ZO Strašice

14. Interpelace zastupitelů

16. Návrh usnesení
17. Závěr

RO schvaluje návrh programu jednání ZO Strašice 
dne 12. 12. 2019.

Doklady a informace na vědomí
1. Informace:  Radě obce Strašice byl předložen na 

vědomí zápis z jednání předsednictva DSO Horní 
Berounka, povodí Klabavy, ze dne 15. 11. 2019. Před-
sednictvo se zabývalo aktuálními projekty a dotacemi, 
informacemi o průběhu stavby cyklostezky v Rokyca-

nech, protipovodňovými opatřeními, návrhem rozpočtu 
na rok 2020 a přípravou sněmu. Zápis bude zveřejněn na 
webu obce.

2. Informace:  Starosta obce informoval o schůzce ohled-
ně rekonstrukce komunikace ve Strašicích (U Libuše – 
Dvůr). S ohledem na požadované úpravy a doplnění 
chodníku bylo nutné změnit projektovou dokumentaci. 

Zápis z Rady obce č. 23/12/19 (17. 12. 2019)
J. Hahner, M. Straka

Leden 2020 - ROČNÍK XXVII
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Součástí opravy komunikace bude zatrubnění části 
vodních toků v okolí křižovatky U Libuše. Dojde k redukci 
zeleně v úseku k Veskému rybníku, neboť v tomto místě 
bude nutné vystavět novou opěrnou zeď a osadit nový 
zádržný systém. Rekonstrukce vozovky nebude probíhat 
metodou studené recyklace, ale rekonstrukcí konstruk-
čních vrstev v tloušťce 470 mm. Podél celé komunikace 
je vyprojektován nový chodník v délce 1400 m. Rekon-
strukce by měla proběhnout v roce 2021.

Projednáno
1. Projednání zápisu z jednání ZO
RO projednala zápis z jednání ZO ze dne 12. 12. 2019 
a přijala opatření k realizaci schválených usnesení.
RO schvaluje opatření k realizaci usnesení ZO Strašice 
ze dne 12. 12. 2019.

2. Dodatek č. 1 ke smlouvě – Černohlávek Oil
RO projednala návrh dodatku č. 1 ke smlouvě o zpětném 
odběru použitého rostlinného oleje. V rámci dodatku je 
zpoplatněn svoz za 1 popelnici s tímto odpadem částkou 
500 Kč/rok. Náklady vznikly společnosti především 
dotřiďováním zbytkových odpadů, které jsou do těchto 
nádob rovněž vkládány.
RO schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o zpětném 
odběru použitého rostlinného oleje se společností 
Černohlávek Oil. 

3. Dodatek č. 2 ke smlouvě o nájmu – Vodafone 
Czech Republic a.s.

RO projednala návrh dodatku ke smlouvě o nájmu z roku 
2000, kdy dodatkem se mění možnost nájemce umožnit na 
předmětu nájmu umístění a provozování zařízení jiného 
provozovatele sítě elektronických komunikací. Zároveň se 
mění doba nájmu, a to do 30. 6. 2028. Záměr pronájmu byl 
zveřejněn na úřední desce.
RO schvaluje Dodatek č. 2 ke smlouvě č. 33806E 
o nájmu části nemovitosti.

RO projednala žádosti paní V. Ungermanové ohledně 
změny nájemního vztahu ve zdravotním středisku. 
Žadatelka požádala o pronájem nebytových prostor v býva-
lé gynekologické ordinaci. Záměr pronájmu byl zveřejněn 
na úřední desce.
RO schvaluje pronájem nebytových prostor dle žádosti 
č. j. 1370/19 a 1371/19.

4. Žádost o změnu nájemního vztahu 
– V. Ungermanová

5. Žádost o pronájem nebytového prostoru 
– L. Kuncendorferová

RO projednala žádost o pronájem nebytového prostoru ve 
zdravotním středisku za účelem provozování masérské 
činnosti. Záměr pronájmu byl zveřejněn na úřední desce.

RO schvaluje žádost o splátkový kalendář č. j. 1403/19 
s měsíční splátkou ve výši 400 Kč.

7. Žádost o prominutí poplatku – J. Žák

RO doporučuje byt v č. p. 525 s ohledem na zpracovaný 
znalecký posudek nabídnout k prodeji.

RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské 
záležitosti ze dne 25. 11. 2019. Komise se zabývala gra-
tulacemi pro 17 jubilantů, kteří oslaví své narozeniny 
v prosinci, z toho jedny 90. narozeniny, kde bude přítomen
i starosta obce. Komise dále řešila přípravy na vítání 
občánků dne 30. 11. 2019, kam bylo pozváno 13 dětí.

RO projednala žádost o povolení splátkového kalendáře na 
dluh za poplatek za svoz odpadu ve výši 2800 Kč. Žadatel 
navrhuje měsíční splátku ve výši 400 Kč.

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
občanské záležitosti ze dne 25. 11. 2019.

9. Zpráva Bytové komise

RO schvaluje přidělení bytu 2+1 paní L. Kadeřábkové 
dle doporučení Bytové komise ze dne 4. 12. 2019. RO 
neschvaluje přidělení bytu 3+1 v č. p. 525 do doby, než 
bude prověřen stav ohledně možného prodeje bytové 
jednotky v tomto domě. 

RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz odpadu 
za rok 2020 za dceru Hanu Fitzsimmons a vnuka Joshe 
Fitzsimmons z důvodu jejich dlouhodobého pobytu v zahra-
ničí.

11. Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 13-2019

RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 13-2019. Rozpočtové opatření zahrnuje průtokovou 

10. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu MŠ 
Strašice

RO projednala Zprávu z jednání bytové komise ze dne 
4. 12. 2019. Komise doporučila přidělit byt 2+1 v č. p. 441 
paní L. Kadeřábkové. Dále přidělit byt 3+1 v č. p. 525 panu 
R. Sakařovi jako výměnu za byt p. Populové. Příští jednání 
komise proběhne 8. 1. 2020 v 16,30 hod.

6. Žádost o splátkový kalendář – č. j. 1403/19

RO schvaluje žádost č. j. 1391/19. 

RO projednala návrh střednědobého výhledu rozpočtu MŠ 
Strašice pro orky 2021-2022. Příjmy jsou plánovány ve výši 
1,65 mil. Kč a 1,75 mil. Kč. Výdaje jsou plánovány ve 
stejném rozsahu.

RO schvaluje pronájem nebytových prostor dle žádosti 
č. j. 1388/19.

8. Zápis z jednání Komise pro občanské 
záležitosti

RO schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu MŠ 
Strašice na roky 2021-2022.
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RO schvaluje Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 13-2019.

14. Cena stočného pro rok 2020

dotaci pro ZŠ Strašice, vyřazení plánovaného příjmu 
dotace na zateplení domu č. p. 525, které nebude 
realizováno. Dále obsahuje náklady na zajištění dotačního 
managementu a technického dozoru u domu č. p. 558-559, 
navýšení nákladů na sběrný dvůr, atd.

RO projednala přílohu č. 3 smlouvy o nájmu tepelného 
hospodářství, kterou se stanovuje výše nájemného na 
dobu určitou od 1. 1. 2020 do 31. 12. 2020. Výše 
nájemného činí 420 tis. Kč za pronájem kotelny a 180 tis. Kč 
+ DPH za pronájem tepelných sítí a technologie.
RO schvaluje výši nájemného dle přílohy č. 3 smlouvy 
o nájmu tepelného hospodářství.

RO projednala návrh ceny stočného pro rok 2020. Cena 
vychází z finančního modelu, který je stanoven Státním 
fondem životního prostředí. Cena pro rok 2020 je 35,80 Kč 
bez DPH.

12. Dohoda o stanovení nájemného – tepelné 
hospodářství

13. Dohoda o stanovení nájemného – 
vodohospodářský majetek

RO projednala přílohu č. 3 smlouvy o nájmu a provozování 
vodohospodářského majetku, kterou se stanovuje výše 
nájmu na dobu určitou od 1. 1. 2020 do 31. 12. 2020. Výše 

3nájemného činí 7,50 Kč za každý m  vyčištěné odpadní 
vody měřené na výtoku z ČOV.
RO schvaluje výši nájemného dle přílohy č. 3 smlouvy 
o nájmu a provozování vodohospodářského majetku. 

RO schvaluje cenu stočného pro rok 2020 ve výši 

RO projednala kalkulaci ceny tepla z centrálního topení pro 
rok 2020. Cena tepla byla na základě kalkulace nákladů 
stanovena na výši 551,96 Kč/GJ bez DPH. Nejvyšší 
náklady jsou na nákup plynu (5,4 mil. Kč), elektřina (400 tis. 
Kč), nájem (600 tis. Kč), opravy a údržba (300 tis. Kč), atd. 
V roce 2019 byla kalkulace ceny ve výši 573 Kč/GJ bez 
DPH.

RO schvaluje návrh Rozpočtu ZŠ Strašice na rok 2020. 
RO schvaluje Návrh střednědobého výhledu rozpočtu 
ZŠ Strašice na roky 2021-2022.

RO projednala návrh termínů jednání ZO v roce 2020. 
Rada obce navrhla, aby jednání ZO Strašice proběhla 
v termínu 20. února, 23. dubna, 25. června, 17. září 
a 10. prosince. Jednání Rady obce Strašice bude zpravidla 
jednou za 14 dní.

35,80 Kč bez DPH.

15. Cena tepla pro rok 2020

RO schvaluje Cenu tepla pro rok 2020 ve výši 
551,96 Kč.

16. Návrh rozpočtu ZŠ Strašice, Návrh 
střednědobého výhledu rozpočtu ZŠ Strašice

RO projednala návrh střednědobého výhledu rozpočtu ZŠ 
Strašice. V roce 2021 jsou náklady i výnosy předpokládány 
ve výši 3,92 mil. Kč, stejně tak v roce 2022. RO dále 
projednala návrh rozpočtu ZŠ Strašice na rok 2020. 
Provozní dotace od zřizovatele je navržena ve výši 3,82 mil. 
Kč. Návrh rozpočtu je plánován jako schodkový, na 
uhrazení ztráty budou použity prostředky ze zlepšeného 
hospodářského výsledku z minulých let.

17. Termíny jednání ZO

RO schvaluje termíny jednání ZO na rok 2020. 

Poděkování

Rád bych touto cestou poděkoval firmě DEZORT 
KOVOVÝROBA s.r.o. Tato firma formou sponzor-
ského daru vyrobila a namontovala do tělocvičny 
školy tréninkové koše na košíkovou, což nám 
pomůže výrazně zefektivnit hodiny tělesné výcho-
vy. Zvláštní dík patří majiteli firmy panu Petru 
Dezortovi, který svojí invencí a kreativitou doká-
zal zrealizovat nápad a myšlenku vedení školy 
a vyučujících tělesné výchovy.
Mgr. Martin Straka, ředitel školy

Třída plná pohody ve 2.A
V pondělí dne 25. listopadu proběhl ve 2. A výukový 
program "Třída plná pohody" pod vedením Mg. Petry 
Veselé z PPP Rokycany se zaměřením na rozvíjení 
naučených komunikačních dovedností z I. ročníku. Děti 
měly možnost poznat své spolužáky, najít podobnosti 
s ostatními a zjistit, o čem si mohou povídat. Během setkání 
se zapojily  do poznávacích a komunikačních her, které 
podporují pozitivní vztahy ve třídě.

Mgr. Monika Kebrlová

Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče Strašice 
za měsíc prosinec
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Beseda o geologii pro žáky 9.A
V pondělí dne 2. prosince navštívila naše třída 9.A s panem 
učitelem Mgr. Jiřím Monhartem strašické muzeum. Přivítal 
nás jeho ředitel pan RNDr. Martin Lang, který nám celou 
hodinu velmi poutavě povídal o geologii Strašicka, 
Rokycanska a Brd. 

Nejprve jsme si připomněli geologická období vývoje 
Země, pak následovalo povídání o různých minerálech 
a horninách. V Brdech se např. hojně vyskytuje křemen 
železitý. Různé druhy nerostů jsme viděli ve vitrínách 
a také jsme si některé mohli osahat. Potom jsme si prohlédli 
různé druhy trilobitů a geopark v zahradě muzea. Součástí 
výkladu byly i informace o pohybu litosférických desek, 
vzniku pohoří a sopek. Velmi nás zaujala otázka, zda víme, 
kde se v budoucnu vytvoří nový oceán. Podle předpovědí 
geologů cca za 25 milionů let v oblasti Rudého moře. Pan 
Dr. Lang je profesí geolog, proto byla celá přednáška 
vysoce profesionální a pro celou třídu velmi obohacující.

Ing. Vladimír Pospíšil, výchovný poradce

Beseda k volbě povolání
Dne 29. listopadu zavítal mezi žáky 9.A a 9.B vedoucí učitel 
odborného výcviku Radovan Koželuh ze Středního odbor-
ného učiliště elektrotechnického Plzeň. Žáky v krátkosti 
seznámil s nabídkou studijních oborů. Uvedl obory s matu-
ritní zkouškou i učební obory. Seznámil žáky i s možností 
získání stipendia a získání práce po absolvování jejich 
oborů. Na závěr zájemcům předal propagační materiál od 
SOUE Plzeň.

Pavlína Převrátilová, žákyně 9.A

V posledním listopadovém týdnu se žáci naší školy 
zúčastnili turnajů ve florbale celkem v pěti různých 
kategoriích. Nejúspěšnější byly starší dívky, které celý 
turnaj suverénně ovládly a v následném krajském kole 
a obsadily hezké 5. místo. 

Florbalové turnaje

Poslední kategorií byli žáci prvního stupně, kteří odehráli 
dva turnaje - první z nich vyhráli, ve druhém skončili na 
třetím místě a prokázali také velký sportovní potenciál. 

Dívky mladší: Tomášková Kája, Müllerová Valentina, 
Čadová Amálie, Karczmarzyková Natálie, Halamová 
Anna, Kocábková Eliška, Novotná Eliška, Přerovská 
Míša, Nodžáková Tereza, Valečková Barča a Tomášová 
Nikola

Kluci starší: Harčarik Pavel, Řáha Matyáš, Krchov 
Slávek, Stupka Pavel, Štastný Aleš, Veverca Lukáš, 
Kunc Štěpán, Tyrpekl Adam, Lang František, Časný 
Vojta a Hrách Pepa

Starší kluci bohužel nedokázali postoupit ze skupiny a mu-
seli se smířit s pátým místem. Mladší hoši i mladší dívky 
prohráli až v posledním finálovém zápase a obsadili tedy 
celkově druhé místo, jejich výkon a výsledky na turnaji jsou 
velkým příslibem do budoucna.

Složení jednotlivých týmů:

Všem zúčastněným žákům děkujeme za úspěšnou 
reprezentaci naší školy!

Dívky starší: Pavlína Převrátilová, Eliška Krchovová, 
Natálie Čížková, Anna Marie Kala, Aneta Mudrová, 
Vanesa Müllerová, Judlová Kateřina, Vaníková Monika, 
Veselá Monika, Aneta Vondrášková, Viky Jiranová.

Hoši mladší: Klír Lukáš, Tomášek Patrik, Štokr Pavel, 

florbal 1. stupeň florbal dívky

florbal hoši

Leden 2020 - ROČNÍK XXVII



strana 8

BarňákBarňákBarňák
STRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍK

Tým prvního stupně: Vacek Petr, Dostál Jarda, 
Doskočil Jan, Spáčil Jáchym, Šoltys Filip, Rosíval 
Robin, Mudra Dominik, Skuhrovec Michal, Grubl Karel, 
Žiačik Jiří

Děkujeme všem žákům za účast a kladný vztah k mateř-
skému jazyku a postupujícím dívkám držíme palce v okres-
ním kole, které proběhne v měsíci lednu v Rokycanech. 

V pondělí dne 25. listopadu proběhlo školní kolo Olympiády 
v českém jazyce pro žáky devátých tříd. Soutěže, která 
měla jazykovou a slohovou část, se zúčastnilo celkem 
10 žáků. Nejlépe se dařilo Karolíně Smolové, druhá se 
umístila Adriana Málková (obě z 9.A) a třetí místo 
obsadila Eliška Suttrová z 9.B. Také ostatní soutěžící si 
zdárně poradili s nástrahami rodného jazyka a s povinným 
zadáním slohové práce na téma "Tomu říkám překvapení ".

 Mgr. Jiří Monhart

Během komentované prohlídky žáci navštívili katedrálu sv. 
Víta, Vladislavský sál, baziliku sv. Jiří a následně si prošli 
Zlatou uličku. Kromě toho si prohlédli venkovní prostory 
Pražského hradu a také park na Petříně. Žáci se mimo jiné 
dověděli od paní průvodkyně mnoho zajímavých informací 
z českých dějin. Exkurze se u dětí setkala s nadšeným 
ohlasem.

Mgr. Naděžda Kahovcová a Mgr. Marcela Paulová

Exkurze sedmých tříd na Pražský hrad
Třídy 7.A a 7.B se dne 2. prosince zúčastnily v doprovodu 
pedagogů  Mgr. Jitky Brejchové a Mgr. Petra Šilhánka 
exkurze na Pražský hrad. 

V úterý dne 3. prosince se vypravila třída 6.A v doprovodu 
paní učitelky Mgr. Pavlíny Dostálové a Mgr. Gabriely 
Stránské do plzeňského Západočeského muzea poznávat  
nejen archeologii, ale i načerpat na vánočních trzích na 
náměstí Republiky sváteční náladu.

Rys Jiří, Sklenář Martin, Vostatek Jakub, Lang Michal, 
Húserek Pepa, Andrlík Štepán, Phong Tomáš, Novák 
Jakub

Oživená archeologie aneb I věda může bavit!

Aby se dětem lépe pracovalo, posilnily se trdelníkem a také 
všeobecnými informacemi o vzniku města Plzně. Pomalu 
se však blížila doba, kdy si měly vyzkoušet archeologii 
naživo, a to byla skutečně velká výzva. Naše děti v ní 
výborně obstály -  viděly i ochutnaly pravěkou kuchyni, 
dokonce si mohly namlít obilí a upéct placku. Také mohly 
prozkoumat pravěké nástroje, zbraně, oblečení, složení 
kostí a dověděly se, jak těžké bylo v pravěku ulovit mamuta. 
Expozice týkající se pravěku byla velmi poutavá a pro děti 
zábavná především proto, že si mohly spoustu věcí osahat 
a vyzkoušet. Spoustu znalostí o pravěku děti již měly z výu-

Školní kolo Olympiády v českém jazyce

Mgr. Petr Šilhánek

Návštěva strašického kostela      

ky dějepisu, která je v 6. třídě na období pravěku a staro-
věku zaměřená. Všem se v Plzni velice líbilo.

Mgr. Gabriela Stránská    

V úterý dne 3. prosince navštívila třída 7. B významnou 
památku obce - strašický kostel sv. Vavřince. S historií 
a interiérem kostela seznámil děti pan farní vikář Pavel 
Frývaldský z římskokatolické plzeňské diecéze. Dětem 
také velmi zajímavě povídal o křesťanské tradici a církev-
ních zvycích, které jsou s adventní dobou a Vánocemi 
spojené. Dne 13. prosince návštěvu absolvovala také třída 
7.A.

 Mgr. Jitka Brejchová

Mgr. Věra Peterková, zástupkyně ředitele školy

Poděkování za výbornou spolupráci při organizaci této 
akce patří žákům třídy 9.A: Pavlíně Převrátilové, Elišce 
Krchovové, Kristýně Šoltysové a Aleši Lejčkovi.

Mgr. Monika Kebrlová

Mikulášská nadílka na 1. stupni

Rozsvícení vánočního stromu v Dobřívě

Ve čtvrtek dne 5. prosince proběhla na 1. stupni mikulášská 
nadílka. Do tříd 1.A, 2.A a 3.A přišel čert, anděl a Mikuláš. 
Někteří malí hříšníci přivítali čerta se slzičkami v očích, ale 
hodný Mikuláš a anděl vše zachránili. Děti byly obdarovány 
dobrotami, ale ve vlastnoručně vyrobených kornoutech se 
našlo i trocha uhlí a pár brambor. Všichni slíbili, že se 
v příštím roce polepší. Na závěr jsme se společně vyfotili. 
Nadílka pokračovala pro všechny děti ještě ve školní 
jídelně.

V neděli dne 1. prosince se slavnostně rozsvítil vánoční 
strom v Dobřívě. Této události se zúčastnil také pěvecký 
sbor žáků strašické školy, který pod vedením pana učitele 
Mgr. Petra Šilhánka zazpíval několik krásných vánočních 
koled a přispěl tak k příjemné adventní atmosféře. S kole-
dami potěšil tento sbor také strašické důchodce dne 
5. prosince v restauraci "Na Poště". 

Nezapomenutelný týden strašických lvic
Když začal poslední listopadový týden tohoto roku, věděly 
strašické sportovkyně, že to bude náročné. Čekalo nás 
okresní kolo ve florbale  a po říjnovém vítězném tažení 
v házené krajské kolo v Plzni.

Když holky nastupovaly na palubovku rokycanského 
gymnázia a pan Vodička při nástupu prohlásil, že vítěz 
tohoto turnaje ve florbale pojede v pátek reprezentovat náš 
okres do krajského kola do Plzně, byla jsem celkem v klidu, 
protože jsem si myslela, že když letos nemáme v družstvu 
žádné “profi florbalistky“, že nás vítězství asi mine a že 
budeme rády za umístění “na bedně“. Hlavou mi jen pro-
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blesklo, že další turnaj v tomto týdnu by byl asi “mazec“.

Jak krásně jsem se mýlila! Strašické bojovnice opět 
prokázaly svou lví dravost a nezlomnost a v konkurenci 
deseti dívčích družstev vyšplhaly na té “bedně“ až na 
stupeň nejvyšší! Ze skupiny, stejně jako v házené, 
postupovala děvčata z druhého místa. V semifinále se nám 
ale do cesty za vítězstvím postavily rivalky z rokycanské ZŠ 
Jižní předměstí a chtěly nad námi zvítězit. Jenomže 
srdíčko našich všestranných sportovkyň chtělo víc a po-
dařilo se nám o gól zvítězit. Ve finále se holky znovu střetly 
s gymnazistkami, které tentokrát udolaly. Když na střídačce 
spolubojovnice odpočítávaly posledních deset vteřin 
napínavého zápasu, nervy všem tekly, skoro jsme ani 
nedýchaly a se zvukem závěrečné sirény jsme všechny 
nevěřícně běžely obejmout vyčerpaná a šťastná děvčata, 
kterým opět tekly slzičky štěstí.

To bylo v úterý. Po jednodenní regeneraci se téměř stejné 
družstvo děvčat vydalo ve čtvrtek do Plzně reprezentovat 
okres Rokycany v krajském kole házené. Ač holky hrály 
poměrně vyrovnané zápasy, házenkářkami obsazená 
družstva bylo těžké překonat, a tak jsme se musely spokojit 
s osmým místem. Ale být osmým nejlepším školním 
házenkářským týmem v kraji vlastně není vůbec špatné.

To byl čtvrtek. Holky měly na regeneraci jen pár mizerných 
hodin, v pátek jim budíčky ráno opět řinčely velmi časně. 
Cesta do Plzně je dlouhá, takže některé z nich vstávaly již 
okolo páté hodiny ranní. V hale plzeňské TJ Lokomotivy se 
nám velmi líbilo, holky se rozehrávaly, aby se v krajském 
kolo florbalového turnaje předvedly co nejlépe. Stále na 
nich bylo znát potěšení a radost ze hry, okusily vítězství, 
remízu i prohru. Na jejich hru byl, i přes velkou únavu, 
nádherný pohled. Holky získaly obdiv nejen ode mě, ale 
jejich pěknou hru ocenily i kolegyně učitelky z týmů 
soupeřek, a když strašické dračice bojovaly, jak je jejich 
dobrým zvykem, měly v obecenstvu největší ovace a pov-
zbuzování. A to jsme se nepotkaly ani s jedinou školou, 
která by byla v obou krajských kolech jako naše děvčata!

Krásné páté místo bylo tečkou za jejich náročným 
týdenním sportovním tažením. Holky byly na konci úplně 
vyždímané do poslední sportovní kapky, kterou v sobě 
měly, mnohé měly šrámy, zalepené ruce, nohy, ale možná 
se mi budete smát, že jsem fantasta, já však stále nad nimi 
viděla tu zářící sportovní auru, která snad u nich nikdy 
nezhasíná.

Jsem na ně strašně pyšná, že to nevzdaly, že bojovaly do 
posledních minut i přes únavu, bolest,  i přesto, že budou 
muset dohánět zameškané školní hodiny, dopisovat 
látku.... Možná jim uteklo pár matematických příkladů, 
anglických slovíček a chemických rovnic, ale pro život se 
naučily něco velmi podstatného – nevzdávat se. Máte náš 
obdiv, děvčata!

Mgr. Pavla Hrazdilová

Rerezentovaly nás (tučně vytištěné ve všech třech 
turnajích): Pája Převrátilová, Eliška Krchovová, Aneta 
Mudrová, Kateřina Judlová, Monika Vaníková, Anna 
Marie Kala, Vanesa Müllerová, Aneta Vondrášková, Nikola 
Dovicová, Nikola Tomášová, Amálie Čadová, Natálie 
Čížková a Monika Veselá

Kromě použití správných sběrných nádob pro různé druhy 
odpadu se děti dověděly mnoho informací o fungování 
sběrných dvorů, o smyslu recyklace, dále o činnosti 

Třídit? A jak? To je to, oč běželo v pondělí dne 16. prosince 
na strašické základní škole. Tu totiž navštívila pojízdná 
lektorovaná výstava „Tonda obal na cestách“. A jak to vše 
začalo? Ráno žáci objevili ve svých třídách žluté a modré 
sběrné nádoby. "Na co jsou a kde se tady vzaly?" znělo ze 
tříd. To se již ve dveřích objevily tři lektorky společnosti 
EKOKOM, které se po celé dopoledne postupně všem 
žákům věnovaly a snažily se jim přiblížit problematiku 
vzniku, třídění i zpracování odpadu. "Na akci se žáci 
dozvěděli, jak, kam a proč se odpad třídí a co se z něj dále 
vyrábí. Měli možnost se podívat na vzorky recyklovaných 
materiálů a zapřemýšlet nad tím, jak odpad v prvopočátku 
eliminovat", popsala svou činnost jedna z nich. 

Žáci sedmých tříd absolvovali ve dnech 9. a 11. prosince ve 
strašickém společenském domě přednášky s panem 
RNDr. Martinem Langem na téma "Zvířena Brd". Dozvěděli 
se, kteří živočichové obývají CHKO Brdy, kteří jsou hojní 
nebo naopak vzácní a chránění. Povídání bylo prokládáno 
poutavou prezentací s velice zajímavými fotografiemi 
zmíněných živočišných druhů. Přednáška byla opravdu 
povedená a doufám, že si z ní žáci odnesli nové informace 
a postřehy. 

Mgr. Tomáš Koudelka

Beseda o vánočních zvycích a tradicích
V polovině prosince se žáci obou čtvrtých tříd a třídy 5.A 
zúčastnili besedy s panem ředitelem strašického muzea 
RNDr. Martinem Langem na téma "Vánoční zvyky a tra-
dice". Beseda se konala u deskového betléma u obecního 
vánočního stromu, kde Dr. Martin Lang upoutal žáky 
vyprávěním o vzniku betléma i narození Ježíše a popsal 
všechny postavy znázorněné v malbách. Žáci byli z besedy 
nadšeni, neboť se mnozí dozvěděli nejen to, proč si lidé 
dávají dárky, ale též další vánoční zvyky a tradice. 

Výukový program „Tonda Obal na cestách“

Mgr. Anna Šauflová

Přednášky o Brdech pro sedmé třídy

florbal dívky Kraj
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Ve čtvrtek dopoledne rozbalilo další sportovní dárek téměř 
80 dětí druhého stupně v podobě tříhodinového dovádění 
na ledě v Hořovicích. Bruslení i doprava byly pro děti 
zdarma a na ledě je čekalo mnoho zajímavých aktivit jako 
hokejové zápasy, zumba na ledě na bruslích v latinskoame-
rických rytmech, prvky krasobruslení, honičky anebo jen 

Teď už je zcela v jejich rukou, co v nových boxech na 
tříděný odpad skončí a bude dále zpracováno, a co zůstane 
nenávratně ve směsném odpadkovém koši, respektive na 
skládce či ve spalovně. Každý týden bude určená služba 
vysypávat sběrné nádoby ze tříd do velkých „zvonů“ v are-
álu školy, čímž si děti nejlépe upevní získané ekologické 
návyky.

Předvánoční akce v první třídě

Na konci kalendářního roku se vždy snažíme zpestřit našim 
dětem poslední předvánoční týden malými dárečky v podo-
bě sportovních lahůdek. 

Letos začalo rozbalování prvního dárku ve středu odpole-
dne, kdy proběhl v tělocvičně naší školy basketbalový 
turnaj za účasti čtyř silně obsazených družstev z šes-
tých až devátých tříd. Sportovci hráli systémem každý 
s každým a téměř žádný zápas nebyl úplně jednoznačný, 
což svědčilo o kvalitě a vyrovnanosti družstev. Ačkoli turnaj 
probíhal již po vyučování, byla v hledišti spousta 
nadšených diváků - fanoušků jednotlivých týmů z řad 
spolužáků. Pořadí týmů bylo nakonec následující: 
vyhrála třída 8.A, těsně před 9.A. Bronzový stupínek 
obsadili žáci z 6. A a B třídy a bramborová medaile zbyla 
sportovcům z 9.B. Na závěr ještě proběhl přátelský zápas 
se zapojením bývalých žáků školy a učitelů. Děti prožily 
zábavné a aktivní dvě hodiny, takže odcházely domů 
vyčerpány, ale s úsměvem. 

skládek i spaloven. Přednáška byla doplněna krátkým 
videem. Žáci si rovněž mohli vyzkoušet třídění různých 
druhů odpadu do správných nádob. Závěrem si uvědomili 
potřebu ekologického myšlení, skromnosti a rozmyslu při 
nakupování coby nejlepší prevence. Nejlepší odpad je totiž 
ten, který nikdy nevznikne.

Krásného povídání o vánočních tradicích a zvycích se před 
prázdninami zúčastnili kromě druháků a třeťáků také naši 
prvňáčci na besedě s paní Renatou Převrátilovou ze 
strašického muzea. Prohlédli si betlém a vánoční výzdobu 
kostela a poslechli si zajímavé vyprávění o historii této 
památky. Další adventní akcí v první třídě byla návštěva 
předškoláčků z MŠ v rámci projektu „Koledníček“. Prvňáčci 
přednesli mateřáčkům básničky o zimě a společně si 
všichni zazpívali vánoční koledy s kytarovým doprovodem 
paní učitelky Jany Kuncové. Nakonec společně vyrobili 
vánoční řetěz a ozdobili jím okna ve škole.

Mgr. Irena Mitterbachová

Mgr. Gabriela Stránská

Předvánoční sportovní akce

volné bruslení a povídání s kamarády.   

V pátek se sportovní aktivity našich žáků uzavřely již 
6. ročníkem akce „Vánoční schody“, která se stala již 
pravidelnou součástí předvánočních dní. Letos „vybíhali“ 
naši atleti schodoběžci na Praděd – horu Hrubého 
Jeseníku, která měří 1491 m. Čtyřčlenná družstva tak 
štafetově vyběhla celkem čtyřicetkrát schodiště druhého 
stupně, což byl obdivuhodný sportovní výkon. Čím více 
stoupáme nahoru ve výšce zdolávaných vrcholů, tím 
začínají ubývat přihlášená družstva. Dá se tedy říci, že 
16 přihlášených sportovců jsou skuteční hrdinové, protože 
kluci a holky podávali vskutku znamenité výkony a po 
posledním „výběhu“ padali na dlaždice vysílením a vyčer-
páním. Jak už ale je u našich sportovců zvykem, rychle se 
otřepali a po několika minutách už zase s úsměvem 
přijímali gratulace při vyhlášení vítězů. A kdo byli ti stateč-
ní?

Všem sportovcům přejeme hezké vánoční dny plné nejen 
pohody, ale také pohybu, a aby jejich mysl a tělo byly stále 
tak svěží a aktivní.

Mgr. Pavla Hrazdilová

První místo obsadilo družstvo ve složení: Pavlína 
Převrátilová, Eliška Krchovová, Pavel Harčarik a Lukáš 
Veverca, Aneta Mudrová, Vaneska stříbro brali: 
Müllerová, Štěpán Kunc a Štěpán Andrlík. Třetí příčku 
obsadily naše mladé naděje: Kája Tomášková, Markéta 
Štokrová, Patrik Tomášek a Jirka Rys. Bramborovou 
medaili, ale v našich očích stejně hodnotnou jako ty 
z cenných kovů, získali: Aleš Šťastný, Vojta Časný, 
Aneta Vondrášková a Kačka Judlová. 

bruslení

vánoční schody
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Strašická škola na čtvrtek dne 19. prosince opět 
připravila pro širokou veřejnost živý betlém u obec-
ního vánočního stromu. Na jeho realizaci se podíleli žáci 
třídy 6. A pod vedením paní učitelky Mgr. Pavlíny 
Dostálové. Role Marie a Josefa se skvěle zhostili Barbora 
Valečková a Jakub Novák. Tři krále ztvárnili Jan Šána, 
Jakub Balvín a Karolína Tomášková ze 6.B. Míša 
Přerovská a Johanka Samuelová se představily v podobě 
andělů, o oheň pečoval pastýř Peter Hill. Paní Martina 
Novotná ochotně zapůjčila zvířátka. Atmosféru biblického 
výjevu dokreslily vánoční koledy v podání dětského 
pěveckého sboru a vyučujících školy za hudebního 
doprovodu pana učitele Mgr. Petra Šilhánka (kytara) a pa-
na ředitele Mgr. Martina Straky (basa). Pro četné návště-

Projekt „Vánoce“ a zpívání koled u živého 
betléma
V posledních školních dnech před zimními prázdninami 
probíhal ve všech třídách každoroční projekt "Vánoce - 
tradice a zvyky." V adventním období si děti připomněly 
v různých vyučovacích hodinách vánoční zvyky a tradice 
a také se věnovaly  rukodělným činnostem - pečení 
cukroví, výrobě vánočních ozdob a dárků atd. V hodinách 
hudební výchovy se zpívaly koledy. Poslední školní den 
před prázdninami byl věnován třídním besídkám, kdy si děti 
mezi sebou vyměnily dárky a popřály si krásné Vánoce 
a úspěšný rok 2020.    

Mgr. Pavlína Dostálová – Zechovská

Poděkování

vníky akce byl připraven teplý čaj.

Mgr. Martin Straka, ředitel školy

ZŠ Karla Vokáče Strašice děkuje všem, kteří koupí 
žákovských výrobků na vánoční prodejní výstavě ve 
dnech 11. a 12. prosince 2019 přispěli na charitativní 
činnost. Částka 7.941 Kč bude věnována na účet 
Asociace rodičů a přátel zdravotně postižených dětí 
v ČR, z.s. Klub Korálky Rokycany. 

 živý betlém

Přiletělo Letadlo a přineslo nám Vánočku. Divadelní spolek 
Letadlo přivezl představení s názvem Vánočka ještě před 
začátkem adventního období. Děti shlédly představení 
o mlsné holčičce, která nechtěla jíst ovoce a zeleninu a také 
o čarodějnici Nososlavě, která zase nikdy neměla ty oprav-
dové Vánoce. Pohádky končí vždy dobře a tento příběh měl 
také dobrý konec. Pomohly i děti. Toník se vžil do role 
vánočního stromečku, Jiřík a Nela ztvárnili ozdobičky 
a Pepa, Josífek, Laura a Nela ze třídy Sluníček a Koťat 
představovali dárečky. Nebyl by to však začátek adventu, 
aby nebylo ve školce trochu toho čertování. Děti si v jedno-
tlivých třídách užily čertovskou i andělské atmosféru. 
Vánoce jsou, věř mi, skoro přede dveřmi. Školkou se neslo 
známé rozpočítávadlo a my jsme v mateřské škole přivítali 
rodiče. Ve třídě Koťat zahrály děti pohádku o Sněhurce. 
Naši nejmenší v Beruškách předvedli rodičům příběh 
o pastýřích a zrození Ježíška a s rodiči si také měli možnost 
vyrobit anděla z březového polínka. Nejvíc práce měli naši 
nejstarší předškoláci ze třídy Sluníček. Nacvičili předsta-
vení o putování Marie a Josefa do Betléma a narození 
Ježíška. Dříve než pozvali rodiče, jeli zahrát a zazpívat do 
Domova seniorů a zdravotně postižených v Těních. Děti 
umí vždy přinést radost a v tomto předvánočním čase 

dvojnásob. Pro naše seniory je to velmi těžké období, kdy 
se prohlubuje pocit samoty a opuštěnosti. Děti přinesly 
potěšení a dostaly překrásné dárky, které pro ně babičky 
a dědečkové sami vyrobili. Při zpěvu koled se již prolínaly 
hlasy dětí s hlasy klientů Domova v Těních. Bylo to krásné 
spojení generací v dojemné atmosféře. Odpolední besídka 

Je prosinec a i vrabec prosí

Berušky a andělé
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pro rodiče s posezením jen potvrdila, jak jsou naši 
předškoláci plni elánu a jak dobrá je spolupráce mezi 
mateřskou školou a rodinou. Na dobré vztahy nedáme 
dopustit. Však také děti, jako každý rok, vyrazily na tradiční 
Koledníček po obci. V první třídě základní školy je již čekala 
paní učitelka Irena Mitterbachová. Děti zazpívaly vánoční 
koledy také v jídelně ZŠ a na obecním úřadu. Pro každého 

Alena Krausová, DiS. 

měly malý dáreček a dostaly spoustu dobrot do košíku. 
Poslední den před vánočními prázdninami patřil návštěvě 
kostela Sv. Vavřince. Děti ze všech tříd si prohlédly Betlém 
a společně zazpívaly známé koledy. Veselé a klidné 
Vánoce a šťastný Nový rok všem.

Berušky v kostele

www.domov-pod-brdy.cz

Divadlo Vánočka (15)+

pohádka o Sněhurce Sluníčka a vánoční tvoření
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Dne 30. 11. 2019 se v obřadní síni obecního úřadu 
uskutečnila akce Vítání občánků. Starosta obce pan Jiří 
Hahner přivítal ve dvou částech 10 nových dětiček s jejich 
rodiči. Akci jako vždy zahájily šikovné děti z mateřské 

školy pásmem básniček. Komise pro občanské 
záležitosti, zastoupená její předsedkyní paní Lucií 
Šujanovou, věnovala malým občánkům dárek na 
památku a maminkám květinu.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

Lednové číslo Mitteilungsblatt bylo na webu Markt 
Hohenfelsu zveřejněno již 17. 12. 2019.  Pan starosta Graf 
zde tradičně napsal vyhodnocení uplynulého roku. Myslím, 
že by o tom, co se v naší partnerské obci děje měli občané 
vědět a tak jsem pořídil překlad - Ing. František Nerad – 
člen komise partnerství

Milé občanky a občané, já nevím, jak se vám daří, ale mě se 
daří tak, že na konci roku vždycky přemýšlím, co jsem 
všechno během roku mohl udělat, nebo udělat měl. Přitom 
často zapomínám, co se v uplynulém roce vyřešilo nebo 
dokončilo. S cílem zvýšit povědomí o tom, co se v minulém 
roce podařilo, jsem se rozhodl podrobněji popsat přehled 

roku, ale v žádném případě nebude úplný. 

V 10 zasedáních zastupitelstva jsme schválili 18 staveb-
ních žádostí. 

Byl naplánován rozpočet kolem 7,5 milionů Euro. To je pro 
obec naší velikosti a s naším personálním obsazením 
docela dost.  

Plán rozvoje pro průmyslovou oblast ve Stettenu pro firmu 
Graf-Bau byl projednán a na předvánočním zasedání byl 

Byly zpracovány tři žádosti o podzemní PV (?) vedení, ale 
pouze jednu se podařilo schválit. Pro ostatní dvě se 
nepodařilo v zastupitelstvu najít většinu. 

Grußwort des Bürgermeisters zu Weihnachten und Neujahr
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Málo viditelné jsou celoroční práce na renovaci domova 
BRK (Bayerische Rotes Kreuz – Bavorský červený kříž). 
Mnoho odborných prací a plánů je v závěrečné fázi, počítají 
se náklady na sanaci, aby bylo možné požádat o dotační 
podporu.

Úspěšný byl vstup do programu podpory sítí pro mobilní 
telefony v částech Markstetten, Effenricht a Unterwa-
hrberg. Zde čekáme pouze ještě na rozhodnutí o započetí 
prací. Zlepšení radiové sítě pro Großbissendorf je již také 
v dohledu. Telekom chce již brzy postavit na Eichlberg 
vysílací stožár.

Dobrý a jistý konec má v tomto roce zbytek peněz spolku 
Anténa. Pomník, který byl postaven, symbolizuje 
Hohenfelser Land byl postaven na Marktplatzu. 

Zastupitelstvo zkontrolovalo střeleckou dráhu střelců 
z Hohenfelsu. O tom, jak by měla tato oblast vypadat, bylo 
hodně neshod. Pro místo možného setkávání spolků 
z Hohenfelsu jsem navrhl možnost podpory z EU-
Programu „Leader“. Zde jsme obdrželi pozitivní odpověď. 
Takový projekt si však vyžaduje určitý čas na přípravu, do 
které musí být zapojeni všichni zúčastnění a veřejnost. 
Nelze to v krátké době vyřešit.

doveden do konce. 

Mnoho stavebních pozemků v obci se může prodat a již jen 
několik jich je k dispozici. Když půjde stavební připravenost 
takto dál, bude v následující době nutné, připravit další 
stavební pozemky.

Byl zahájen Projekt pro obecní podporu bydlení v části 
Hohenfelsu - Schießstättweg a studie proveditelnosti vedla 
k přijatelnému řešení. Aktuálně běží příprava architektonic-
kého řešení.

Jiné práce byly ukončeny, jako pořízení dalšího solného 
sila nebo výměna povrchu mostku na cyklostezce 
u Friesmühle. Toto zakrytí se osvědčilo a pro zabránění 
dalších škod budou provedeny u dalších mostů. Tyto práce 
provedla obecní stavební skupina, stejně jako postavení 
autobusové zastávky v Großbissendorfu. 

Protipožární opatření v tělocvičně a v Keltském sále, které 
bylo nutné obnovit, byla rovněž dokončena. Obecní 
stavební skupina byla také využita k opravě hřbitovní zdi 
z důvodů snížení nákladů. Budova na stavebním dvoře má 
nová vrata a dostala nový barevný nátěr. 

Nový Unimog (multikára) má zimní vybavení a bylo 
zakoupeno nové transportní vozidlo pro čistírnu odpadních 
vod a pro úklid. Byla také provedena výměna osob ve 
stavení skupině, protože vedoucí Franz Mackle odchází do 
penze. Pan Carsten Mersch bude pracovat pro obec. A 
nakonec byla nově zřízena zimní údržba pro oblast 
Markstettenu.

Byly dokončeny opravy městských ulic a byl zahájen 
projekt na opravu Schneidergasse. Obecní propojovací 
ulice do Kuglhofu se provádí s dobrou podporou z úřadu 
pro rozvoj venkova. Práce začaly tento rok. 

Partnerství s českou obcí Strašice pokračovalo vzájem-
nými návštěvami a poprvé se také delegace naší obce 
setkala se stejnojmennou bádensko-württemberskou obcí 
Hohenfels. 

Zajímavá byla také spolupráce na spotřebě a výrobě 
elektrické oblasti v našem regionu. Přestože je velkým 
spotřebitelem „vojenský výcvikový prostor“, vyrábíme zde 
3x tolik elektrické energie, než kolik se zde spotřebuje. Ve 
spojení s opatřeními na úsporu energie přispěla naše obec 
s ohledem k aktuálním diskusím o ochraně klimatu, více, 
než domácí úkoly. Když budou všechny obce tak daleko, 
bude problém odstavení atomových i uhelných elektráren 
vyřešen.

Společenských a kulturních akcí bylo opět hodně. 
Odpovědně k tomu přistoupily spolky. Ale obec byla rovněž 

Po ukončení programů rozvodů optických sítí vznikly nové 
navazující finančně podporované programy pro školy a ra-
dnice, například „digitální školní třídy“ a „digitální radnice“. 
Pokud budou všechny tyto postupy provedeny, zúčastníme 
se osmi programů mírou podpory 80 %. Pro zřízení digitální 
radnice bude zakoupen nový server a mnoho nového 
software, aby radnice moderně pracovala a splňovala po-
žadavky ochrany dat. Tyto změny znamenaly pro personál 
mnoho trpělivosti a odhodlání i o dovolené. Podpora 
hartweru i softweru nově zajistila efektivní regulaci. Při 
květnových volbách do EU bylo ušetřeno mnoho času 
a jsme již připraveni na komunální volby 2020.

Znovu jsme investovali značnou finanční částku do čištění 
odpadních vod. Dokončili jsme také práce na čištění 
a úklidu kanalizace. Kromě toho jsme nechali naši čističku 
energeticky prověřit v rámci našeho členství v energetické 
síti. Návrhy k energetické optimalizaci provozu budou 
v blízké budoucnosti realizovány. Zneškodňováním 
splaško-vých kalů bylo tématem, kterým se zabývaly obce 
v zemském kraji. Po ukončení ukládání kalů na zeměděl-
ské plochy budeme muset sušit mobilním zařízením 
a budeme je muset dovážet do spalovny.  Ve Straubingu je 
takové zařízení plánováno postavit.

Konečna byl ukončena od roku 2005 trvající kontroverzní 
diskuse s Katolickou církevní nadací o doplatcích deficitu 
provozu mateřské školky. Zde jsou od roku 2019 nová 
pravidla, která pro obě strany dávají dobrý základ pro 
jednání. Pro rekonstrukci kostela v Gramswangu byly 
přijaty závazky pro finanční podporu. Z vyrovnávacího 
fondu byla zajištěna značná částka.

Hohenfels je členem NMARGE 10, meziměstského 
spojenectví (Aliance) 10 obcí na východě našeho kraje. 
Setkání této aliance se konají ročně a střídají se. V tomto 
roce hohenfelský starosta měl roli mluvčího a byl 
odpovědný za více setkání, za další rozvoj dálkových 
dopravních programů a vypsání výběrového řízení na 
zřízení profesionální implementační kanceláře. Je to tak 
daleko, že již příští rok mohou začít první práce na výstavbě 
silnic. V příštím roce přebírá odpovědnost obec 
Lauterhofen.
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 Spolupracovníkům z údržby obce a čistírny odpadních vod 
za někdy tělesně namáhavé práce. Pomocný personál ve 

aktivní. Hudební vystoupení, tiskové podklady, Vánoční trh 
nebo vánoce seniorů přešly pod obecní odpovědnost do 
značné míry s obnovenou VHS pobočkou. 

Rád bych na základě tohoto účtování poděkoval mým 
zástupcům Volkeru Kotzbauerovi a Karin Dechantové za 
celoroční podporu. Paním a pánům zastupitelům za dobrou 
spolupráci a vzájemnou úctu k sobě navzájem, což je 
cennější než kdy jindy, zejména v moderní době s ne-
návistnými a pobídkovými kampaněmi na portálech 
sociálních médií. Spolupracovníkům na radnici za přátel-
ské, pilné a pracovité plnění úkolů.

škole, která kvůli opravám školy, tělocvičny a keltského 
sálu měl letos podstatně více práce, Vedoucímu recyklač-
ního střediska i jménen okresu za svědomité dokončení 
úkolů. Vedoucímu VHS pobočky Reineru Hirschmannovi 
za oživení této lidové vzdělávací instituce. Odpovědným 
v církvi, mateřské školce a ve škole za dobrou spolupráci. 
Všem dobrovolníkům, kteří během roku pozitivně přispěli 
k rozvoji soužití. Myslím tím například hasiče, knihovnu, 
obecní archiv, domácí zdravotní sestru, pracovníky pro 
rovné příležitosti a pro mládež, distributory a sponzory 
Mitteilungsblatt atd. Každému, kdo pro obec pracoval a ne-
zmínil jsem ho.

Přeji vám k Vánocům a Novému roku vše nejlepší. Užijte si 
sváteční dny.  Přeji všem, kteří mají špatné zdraví, brzké 
uzdravení. Také v tomto roce je mým přáním, aby byl v první 
řadě na celém světě mír. Protože pouze v míru je úspěšné 
naše úsilí o rodiny i obce. 

Ihr Bernhard Graf 1. Bürgermeister

Nakonec ještě několik cílů v jedné větě. Jistě již víte, že ve 
volbách 15. března 2020 už na starostu nebudu kandido-
vat. Jediným argumentem k tomu je můj věk. Post starosty 
trvá 6 let. Ukončit ho můžete dříve, kvůli nemoci. Pro mne 
by to znamenalo, že na konci tohoto volebního období by mi 
bylo 70. Let. To vám nechci udělat. Post starosty vyžaduje 
denně vysoké nasazení a je známo, že výkon s věkem 
klesá. Mohu potenciální kandidáty – kandidátky povzbudit 
a doporučit jim, aby tuto funkci vykonávali s nadšením. 

Bylo toho vykonáno dost, naše finance jsou v pořádku, 
takže nový starosta může převzít uklizený dům v pořádku. 
Mnoho projektů je rozpracováno nebo výborně připraveno. 
Prosím chraňte mého nástupce minimálně na stejné 
úrovni, jako jste chránili mě v uplynulých 12 létech. 
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V pátek 21. února se bude konat 

PROMÍTÁNÍ HISTORICKÝCH 
FILMŮ O STRAŠICÍCH

Místo konání: Velký sál společenského domu ve Strašicích.
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Jednou ze zaniklých obcí Středních Brd je ves Záběhlá, 
jejíž katastr je dnes z větší části katastrem obce Strašice. 
Dříve než se na místě usídlili první osadníci, byly zde louky, 
jejichž výnosy nebyly nikterak velké a jak je uvedeno 
v účetních knihách rožmitálského panství, dávaly šest vozů 
sena. Tehdy se psal rok 1565. Přesto můžeme nahlédnout 
hlouběji do historie tohoto místa díky archeologii. Ke konci 
19. století byla v okolí obce nalezena celá řada podivných 
mohyl, které byly následovně rozkopány v domnění, že se 
jedná o jakési prehistorické pohřebiště. Ve skutečnosti se 
jednalo o dehtářské pece, jenž zde zanechali první 
středověcí prospektoři. Podle střepových nálezů se dají 
zařadit do druhé poloviny 13. století. Tehdy se změnil 
poprvé charakter krajiny, místo hlubokých hvozdů se zde 
objevily odlesněné paseky, které se později staly loukami. 
Takto vypadala krajina až do počátku 18. století. Svým 
vzhledem i klimatickými podmínkami připomínala 
pošumavskou krajinu. Přelom 17. a 18. století nebyl jen 
dalším obdobím prospekce krajiny, ale byl také plný 
selských bouří, které bylo třeba potlačit.  Některé obce tak 
byly svými pány přerozdělovány a docházelo ke vzniku 
obcí nových. Pražský arcibiskup a majitel panství František 
Ferdinand hrabě z Khünburgu tedy rozhoduje v roce 1730 
o založení nové osady pod horou Kocúrov. Tehdy již měl 
zkušenosti s osídlením nedalekého Nepomuku, které se 
odehrálo o tři roky dříve. Ves obsadil německými obyvateli 
z bavorské strany Šumavy. V případě Záběhlé využil 
českých osadníků. Kombinace německých a českých obcí 
pak zamezovala vzniku případných nepokojů. Osídlení 
a stavba nové vsi trvaly něco kolem tří let a bylo zde 
umístěno dvanáct rodin. Pro postavení chalupy obdržela 
každá rodina 12 sáhů délky a 3 sáhy šířky pozemku, což 
tvoří plochu 113,8 m2. Jeden každý obdržel k obdělání rolí 
a luk po 12 1/4 strychů (vejseků). Tedy zhruba 3,5 ha. 
Robota jim byla, vzhledem k tvrdým životním  podmínkám, 
na dvanáct let odpuštěna. Odlišné informace zaznamená-
vá kronikář obce, který píše, že byl nejdříve postaven 
panský dvůr a myslivna. K názvu obce uvádí: „ Obec naše 
obdržela jméno od luk, které zde byly již roku 1527 
a nazývány „zaběhlý“.  Že ale naši zakladatelé zde museli 
pracovati těžce, dali obci přezděv „Mozolín“ později 
Mozolov.“

Život v podhorské oblasti Středních Brd nebyl nikdy lehký, 
a rozhodně tomu nepřidala ani robotní povinnost, kterou 
měli obyvatelé Záběhlé na panském dvoře. Ten byl 
postaven mezi Přední a Zadní Záběhlou na levé straně 
před dřívějším lesíkem zvaným„ Jedličí“. V roce1896 byl 
bez obyvatel a zbořen byl roku 1908. Jak již bylo uvedeno, 
robotní povinnosti a tvrdá práce na vlastních polích dala 
přezdívku záběhelským občanům „ Mozoláci“, kvůli 
mozolům na rukou. I přes nepříznivé podmínky se obec 
rozrůstala. Ke konci 18. století byla tvořena dvěma částmi 
„Přední“ a „Zadní“.  Přední Záběhlé  se říkalo v „Chalu-
pách“, a kolem roku 1900 čítala devět usedlostí. V roce 
1790 se udává, že celkově měla obec 22 domů. Podle 

Rozsáhlý katastr obce byl tvořen především loukami 
a polnostmi. Výnosy byly vzhledem k místním podmínkám 
nízké. Obživu doplňoval chov domácích zvířat, mezi nimiž 
dominoval hovězí dobytek. Voli a koně se používali při práci 
v lese, kde byla většina mužů zaměstnána jako povozníci či 
dřevorubci. Ze zemědělských plodin se nejlépe vedlo 
bramborám. K pohonu strojů se v jednotlivých usedlostech 
používalo žentourů. 

obecní kroniky vznikla v 19. století další čtvrť v „Budách“: 
„V těchto místech byly nejdříve boudy v zemi vykopané, 
pokryté drnem a majitelem jejich byli chudí přistěhovalci 
původu Rusové, kteří žili v těchto tmavých podzemních 
skrýších.“

V roce 1880 bylo v Záběhlé 61 domů s 553 obyvateli, v roce 
1900 pak 79 domů s 447 obyvateli. Roku 1879 byla v obci 
zřízena četnická stanice. Úbytek obyvatelstva na přelomu 
19. a 20 století byl způsoben především odchodem 
obyvatel za prací jak do jiných měst Rakouska-Uherska, 
tak především do Spojených států amerických. První 
světová válka si vybrala za svou oběť 14 mužů z necelých 
padesáti narukovaných. Roku 1920 jim byl postaven 
pomník, který byl po likvidaci obce přemístěn do nedale-
kých Skořic. 

Vznik československé republiky znamenal celkové oživení 
obce. Již v roce 1918 bylo konstatováno, že je zde dostatek 
dětí pro vlastní školu. Ostatně záběhelské děti početně 
převyšovaly děti z Padrtě, kde byla tehdy škola pro obě 
obce. Záběhlá se rozhodla postavit školu vlastní, což 
nebylo na Padrti bráno s povděkem. Ohledně toho vzniklo 
i několik sporů u ministerstva školství a nakonec byl roku 
1922 potvrzen kladný rozsudek. Bylo vydáno povolení ke 
stavbě patrové dvoutřídní školy. Stavba byla zahájena 
v srpnu 1922 na pastvinách, které dali majitelé zdarma. 
Budova byla dostavěna v roce 1923 a kolaudace se konala 
téhož roku 25. srpna. Druhý den proběhlo slavnostní 
předání stavby za velké účasti místních i okolních občanů 
za přítomnosti bývalého ministra školství a národní osvěty 
pana Gustava Habrmana. Vyučování probíhalo až do roku 
1940, kdy bylo nařízeno vyklizení obcí z důvodů rozšíření 
vojenského výcvikového prostoru německým Wehrmach-
tem.

V době první republiky žila obec také bohatým kulturním 
životem. Velmi oblíbený byl ochotnický spolek, který měl 
zásluhu na získání finanční prostředků na realizaci 
pomníku obětem I. světové války. Zřízena byla Místní 
knihovna a sportovní vyžití zajišťovala Dělnická tělový-
chovná jednota. V roce 1928 bylo navrženo lesní správou 
arcibiskupskou v Rožmitále, aby byla v Záběhlé postavena 
kaple. V obci tato informace nebyla přijata jednoznačně 
a obyvatelé nesouhlasili s postavením kaple na návsi. 
19. října 1930 byla nová kaple vysvěcena. Její stavba byla 
nakonec přeložena nedaleko školy. Kronikář tehdy 
poznamenal: „O místo pro stavbu prováděny nechutné 
třenice. Původně měla státi místo hasičské kůlny na návsi, 

Záběhlá - historie obce
Mgr. Tomáš Makaj
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ale pro odpor postavena na nynějším místě…“  

Válečná léta se podepsala na obci minimálně, přesto bylo 
nutno některá stavení opravit. K tomu posloužily i nemalé 
finanční prostředky z programu UNRRA, které proudily do 
obce i v roce 1948. V březnu tohoto roku začal být z těchto 
prostředků opravován místní starobinec. V dubnu 1948 
byla schválena stavba vodovodu s úpravou rybníčku.  Život 
v obci se vracel do normálních kolejí. V roce 1949 byl 
definitivně zřízen vodovod a zavedena autobusová 
doprava Rokycany – Padrť - Záběhlá.  Nic nenasvědčovalo 
tomu, že by měla být obec vysídlena. Definitivní rozhodnutí 
padlo 7. ledna 1952, kdy se konala na ONV Hořovice ve 
věci vysídlení obcí Padrť, Kolvín, Zaběhlá, Velcí a Hracho-
viště. Občané museli opustit a obce byly srovnány se zemí. 
V místě bývalé Záběhlé pak byla po dlouhá desetiletí 
tanková střelnice. 

V roce 1939 měla Záběhlá 89 domů a 447 obyvatel. Do 
počtu byla zahrnuta budova školy, dvě fořtovny, tři hájovny 
a jedna kaple. Relativně poklidné časy první republiky 
skončily německou okupací, kdy se i přes závěje sněhu, 
jaké nikdo nepamatoval, dostala 15. března 1939 okupační 
armáda. Velmi záhy přišel rozkaz o vystěhování obce pro 
účely rozšíření vojenské střelnice. V beznadějné situaci se 
rozjeli obyvatelé po kraji shánět nové domovy. Do Prahy 
byla vyslána deputace, která oddálila vystěhování alespoň 
do dubna 1941. Následovně mohli v obci zůstat pouze 
pracovníci lesů a povozníci. Jejich stav byl doplněn 
zaměstnanci z Kolvína. Usedlosti a domy však zůstaly 
zachovány. Funkci starosty vykonával vládní komisař. 
V Přední Záběhlé byla vybudována stanice četnictva, 
zabaven byl také hostinec pro účely Wehrmachtu a neda-
leko obce vznikl výcvikový tábor Hitlerjugend. 

Záběhlá škola Záběhlá v době první republiky

Záběhlá - kaple
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Leden 2020 - ROČNÍK XXVII

Kulturní odbor obce Strašice a spolek Brdská edice 
vás zvou na přednášku

„Tajemství řeky Klabavy II. “,
která se koná 19. února od 17. hodin 

v Místní knihovně ve Strašicích. 
Slovem i obrazem Vás bude provázet Mgr. Tomáš Makaj.

V druhé části přednáškového cyklu zavítáme do samotných Strašic, 
kde nalezneme celou řadu zajímavostí, 

které se týkají zdejších vodních toků. Dále se podíváme i níže po proudu…

Prodej knih Brdské edice a nakladatelství Starý Most je zajištěn na místě.
Vstupné dobrovolné bude věnováno na podporu Brdské edice.



MAŠKARNÍ BÁL
PRO DĚTI

Pionýrská skupina Trojlístek Strašice a Místní knihovna Strašice

Pořádají

8. února 2020 od 15 hodin

ve velkém sále SD Strašice



Vydává: Obecní úřad ve Strašicích v nákladu 300 ks.
Odpovědná redakce: Mgr. Tomáš Makaj, Eva Kloudová.

Internetová verze: Místní knihovna.
(Redakce neodpovídá za obsahovou a jazykovou náplň příspěvků čtenářů)
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